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Protokół nr XXXVIII/09 
 

z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 8 kwietnia 2009r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
 
Obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 
11.30 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając 
jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał (sesja zwołana była na 
godz.11). 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 14 radnych, w dalszej części posiedzenia 15  
(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Udział w sesji 
wziął również radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz i radca prawny Andrzej Gensler. 
 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu). 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad, przedstawiając wnioski Burmistrza o 
wprowadzenie następujących uchwał do porządku obrad: 

1. Punkt „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
(Guzew)” rozbijamy na dwie odrębne uchwały –w pkt 8 i 9 porządku 

2. „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości” -w pkt. 10 
porządku 

3. „Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do zawarcia 
porozumienia z Gminą Miejską Pabianice w przedmiocie zasad przyjęcia  mieszkańców 
Gminy Rzgów do Środowiskowego Domu Pomocy Społecznej dla Osób Przewlekle 
Chorych Psychicznie i Niepełnosprawnych Intelektualnie  przy Miejskim Centrum 
Pomocy Społecznej w Pabianicach” – w pkt. 14 porządku 

4. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/242/2009 w sprawie 
Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania i 
wypłacania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 
nagród nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Rzgów” –w pkt 
15 porządku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW –w pkt. 16 porządku 
obrad. 

Wnioskowane uchwały zostały radnym przedstawione i omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 2 kwietnia br., z wyjątkiem propozycji uchwały w sprawie pożyczki, której 
szczegóły omówił Przewodniczący bartoszewski we właściwym punkcie porządku. 
 
Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami 
stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
 

Porządek obrad po zmianach obejmował: 
1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Przedstawienie porządku obrad 
4. Wybór sekretarza obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XXXVI i XXXVII Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a)  informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XXXVI i 
XXXVII sesji 
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b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności Rady w okresie międzysesyjnym 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości (Guzew) 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości (Guzew) 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
11. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Gminy Rzgów z miastem Storożyniec na 

Ukrainie 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale nr XXXVII/252/2009 z 4 marca 2009r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania inkasenta opłaty targowej 
14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do zawarcia 

porozumienia z Gminą Miejską Pabianice w przedmiocie zasad przyjęcia  mieszkańców 
Gminy Rzgów do Środowiskowego Domu Pomocy Społecznej dla Osób Przewlekle 
Chorych Psychicznie i Niepełnosprawnych Intelektualnie  przy Miejskim Centrum 
Pomocy Społecznej w Pabianicach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/242/2009 w sprawie 
Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania i 
wypłacania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 
nagród nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Rzgów. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW w Łodzi 
17. Informacja nt realizacji programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami 

pozarządowymi w 2008r. 
18. Sprawozdanie Kierownika GPZ w Rzgowie z wykonania budżetu i realizacji Programu 

zdrowotnego za rok 2008 
19. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2008 GOPS w Rzgowie 
20. Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza Rzgowa ds Uzależnień z realizacji Gminnego 

Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2008 

21. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2008 GOK w Rzgowie 
22. Sprawozdanie z działalności merytoryczno-finansowej za rok 2008 Biblioteki Gminnej 

w Rzgowie 
23. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe GLKS „Zawisza” za rok 2008 
24. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe LUKS „Sokół” za rok 2008 
25. Informacja nt funkcjonowania Domu Dziennego Pobytu w Rzgowie w roku 2008 
26. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe Stowarzyszenia „Otwarte Serca” za rok 2008 
27. Informacja Dyrektora Gimnazjum, Dyrektorów szkół podstawowych oraz Dyrektora 

Przedszkola nt organizacji i funkcjonowania poszczególnych placówek oświatowych w 
roku 2008 

28. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe GZWiK w Rzgowie za rok 2008 
29. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzgowie z 

działalności za rok 2008 
30. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2008 
31. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium za rok 2008 dla Burmistrza Rzgowa: 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 
2008 Burmistrzowi Rzgowa 

b) odczytanie opinii RIO dotyczącej sprawozdania Burmistrza Rzgowa z 
wykonania budżetu za rok 2008 

c) protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli wykonania budżetu za rok 2008 
d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia bądź 

nieudzielenia absolutorium z wykonania budżetu za rok 2008 Burmistrzowi 
Rzgowa 

e) debata absolutoryjna –dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium z wykonania budżetu za 
rok 2008 Burmistrzowi Rzgowa  
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f) głosowanie za udzieleniem absolutorium za rok 2008 Burmistrzowi Rzgowa 
-podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu i 
udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzgowa 

32. Interpelacje radnych 
33. Wnioski i zapytania 
34. Komunikaty, sprawy różne 
35. Zamknięcie sesji. 

Ad. 4. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie Wiceprzewodniczącego Rady Pana Stanisława 
Bednarczyka. 
Ad.5. 
Protokół z XXXVI i XXXVII sesji został przyjęty. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie od realizacji uchwał z poprzednich sesji. 
Sesja XXXVI –sesja nadzwyczajna poświęcona poprawieniu uchwały budżetowej związanej 
z programem Wrota Regionu Łódzkiego. Po poprawkach program powinien ruszyć.  
Na sesji w dniu w dniu 4 marca podjęto 17 uchwał, z czego wszystkie został zrealizowane lub 
są w trakcie realizacji. 
Realizacja wniosków: 
-Naprawa ul.Rudzkiej –w dużej części naprawiona, zwłaszcza pod wiaduktem, uszkodzenia 
po lewej stronie zostały zlecone do naprawy firmie Pana Buchalskiego. Zużyliśmy już 15,5 
tony mieszanki na zimno. Uruchomiliśmy tez firmę zewnętrzną –DrogInż. 
-Lampy na ul. Żwirowej –w pierwszej kolejności musimy wygospodarować pieniądze na 
projekt. 
-Punktualne funkcjonowanie komunikacji PKS i „T” –powiadomiliśmy Państwową Inspekcję 
Kontroli Drogowej, odbędą się stosowne kontrole. 
-Znak na ul.Nasiennej z podaniem numeracji został ustawiony. 
-Uszkodzony przyczółek przy rzece Strudze –do realizacji. 
-Wniosek o zakup maszyny czyszczącej posadzki granitowe –został zrealizowany, Urząd 
posprzątano. 
-Dziury na skrzyżowaniu w Kalinku –musimy przeznaczyć około 25 tys. zł. z nadwyżki 
budżetowej aby położyć nakładkę asfaltową. 
-Naprawa ul.Klonowej –wysypano tłuczniem wejście w ul.Klonową. 
-Przyłączenie ul.Nasiennej do Rzgowa –temat służby gminne już rozeznały, wkrótce 
rozpoczniemy realizację. 
-Odnośnie pomyłek w rozkładzie jazdy autobusów – okazało się, że zawinił człowiek, ale 
poprawiono wydruki w rozkładzie kursów. 
-Dziura na ul.Lucernianej przy posesji nr 68 została załatana. 
-Zrealizowaliśmy wniosek o ustawienie znaku nakazu skrętu w lewo przy cegielni w Starej 
Gadce. 
-Ustawienie wiaty na wysokości posesji sołtysa Rydygiera –rozważymy temat przy podziale 
nadwyżki. 
 
Prace Urzędu w okresie międzysesyjnym: 
Burmistrz:  
Jesteśmy po dwóch przetargach –na Halę Sportową –przetarg wygrała firma „MIRS” z 
Wrocławia, firma wejdzie na plac budowy około 20 kwietnia. Przetarg odnośnie kanalizacji w 
Starowej Górze i Starej Gadce –wygrała firma „Frakop” bardzo korzystną dla nas ceną. 
W ramach robót do 14 tys. euro podjęliśmy decyzję o przebudowie chodników w Rzgowie w 
ul.Długiej, na ul.Nowej i na placu 500-lecia. Przygotowaliśmy się do przetargu na 
przebudowę chodnika w Czyżeminku i na ul.Tuszyńskiej w Rzgowie -15 kwietnia odbędzie 
się przetarg. 



 4 

Przedłużenie linii „50” – w piątek odbyła się specjalna komisja badającej przepływ 
pasażerów, wszystko wskazuje na to, że za około 100 tys. zł. uda się tę linię przedłużyć aż do 
Rzgowa. 
Odbyłem spotkania w GDDKiA w Warszawie oraz u głównego projektanta autostrady S-8 
(firma Mosty w Katowicach) –moje rozmowy dotyczyły skomunikowania rzgowskiej strefy 
przedsiębiorczości. Opracowaliśmy trzy warianty komunikacyjne, które przesłaliśmy do 
Warszawy –wydaje mi się, że nareszcie udało się wypracować konkretne stanowisko. 
Skrzyżowanie S-8 z „jedynką” będzie pełne, każdy kierunek na tym skrzyżowaniu będzie 
zapewniony. Problemem pozostaje jeszcze skrzyżowanie na Babichach –przedstawiciel firmy 
Mosty ma przyjechać na konsultacje, nasze stanowisko jest wyraźne –nie możemy dopuścić 
do odcięcia tego skrzyżowania. 
 
Sprawy oświatowe przybliżyła Pani Burmistrz Jadwiga Pietrusińska – w dniu 2 kwietnia 
odbyły się sprawdziany dla klas szóstych w szkołach podstawowych na terenie naszej gminy. 
Kolejnym tematem jest sprawa miejsc w Przedszkolu Publicznym w Rzgowie. Szkoła 
Podstawowa w Rzgowie wygospodarowała pomieszczenia na potrzeby pierwszoklasistów 
sześciolatków, ale większość rodziców optuje za posłaniem dzieci do przedszkola. Mamy 140 
kart zgłoszeniowych do przedszkola, a miejsc zaledwie 125. W ostateczności będziemy 
musieli zapewnić przygotowanie przedszkolne dzieci w oddziale w SP w Rzgowie. 
Chcieliśmy utworzyć choćby jeden oddział pierwszej klasy dla sześciolatków, ale niestety nie 
uda go się najprawdopodobniej utworzyć. 
Burmistrz poinformował następnie o planowanej wizycie delegacji ukraińskiej w Rzgowie. 
 
Przewodniczący odniósł się następnie do planów budowy skrzyżowania z S-8, na którym 
zależało w szczególności inwestorom z naszej gminy, min. firmie „Ptak”. 
Ad.7. 
Przewodniczący złożył następnie sprawozdanie z działalności Rady w okresie 
międzysesyjnym: 
Wiele osób zgłasza się do nas na dyżurach o zmianę Studium zgospodarowania gminy 
Rzgów. Odpowiadamy, że na dzień dzisiejszy nie będziemy zmieniać studium, gdyż jest to 
sprawa kosztowna i trwa co najmniej dwa lata. Ponadto, nawet połowa już przeznaczonych 
pod budownictwo terenów nie jest jeszcze zabudowana. 
Wpływały wnioski dotyczące zasuw na ul.Szczytowej –temat został zgłoszony odpowiednim 
służbom. 
Przewodniczący zauważył, że poprawia się sytuacja odnośnie zatrzymywania samochodów w 
centrum Rzgowa w miejscach niedozwolonych, za co podziękował Policji rzgowskiej. 
Wpłynął wniosek od mieszkańców o pozwolenie na zatrzymywanie się pojazdów na chodniku 
przy Pl.500-lecia. 
Odbyłem wraz z Panem Cieślikiem spotkanie z Kołem Łowieckim „Orzeł” –nastąpiła zwyżka 
odstrzału dzików o 50%. Pan Cieślik ustalał również limity odstrzałów dla Kalinka i 
Romanowa, gdzie również zwiększyliśmy limity odstrzałów. 
W kwestii zmiany obrębu geodezyjnego w Gospodarzu –musimy temat omówić w komisjach, 
jako że obręb geodezyjny Gospodarz nie styka się bezpośrednio ze Rzgowem. 
 
Następnie Przewodniczący oddał głos Kierownikowi Posterunku Policji w Rzgowie 
Robertowi Derlińskiemu. 
Pan Derliński przedstawił wynik działań Policji na terenie Rzgowa –od 15 stycznia nałożono 
46 mandatów na łączną sumę około 6 tys. zł., ujawniono też jednego nietrzeźwego 
kierującego samochodem. W tym samym czasie prowadziliśmy działania na ul.Rudzkiej i 
Centralnej pod kątem pomiaru prędkości –nałożyliśmy po 10 mandatów, na ul.Centralnej 
ujawniliśmy trzy przypadki prowadzenia pojazdu w stanie nietrzeźwości. 
Radny Skalski zauważył, że powodem do dumy nie jest ilość wystawianych mandatów –
mieszkańcy Rzgowa zwracają uwagę, iż kultura drogówki pozostawia wiele do życzenia. 
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Mieszkańcy pytają też czy radni Rzgowa zgłosili jakąś petycję do Policji odnośnie 
rygorystycznego traktowania mieszkańców? 
Przewodniczący przypomniał, że cała rada wnioskowała o uporządkowanie spraw parkowania 
i wzmożenie działań prewencyjnych. 
Radny Skalski podkreślił, że radzie chodziło o prewencję, a nie surowe i chamskie 
traktowanie mieszkańców. 
Radny Gierasiński zgodził się z wypowiedzią przedmówcy, wnioskował też o umieszczenie w 
rejonie Placu znaku informującego o położeniu parkingu. 
Kierownik Derliński podkreślił, że policjanci na odprawach są pouczani, że samorząd gminny 
poprosił Policję o pomoc w sprawie parkowania samochodów. Na każde niestosowne 
zachowanie policjanta można złożyć doniesienie do Prokuratury o naruszenie dóbr 
osobistych. 
Radny Skalski podkreślił, że warto byłoby na odprawie policjantów wspomnieć o kulturze, 
wspominanie o Prokuraturze nie jest tutaj na miejscu. 
Przewodniczący podkreślił, że najważniejsze jest jednak to, że efektem działań Policji jest 
odkorkowanie ulic przy Pl.500-lecia. 
Ad.8. 
W temat wprowadził Kierownik Cieślik. Art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami pozwala nam na zastosowanie trybu bezprzetargowego, do czego 
przesłanki zachodzą w tym przypadku. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący przystąpił do głosowania.  
W głosowaniu - 13 „za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/253/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości. 
W głosowaniu nie wziął udziału radny Skalski. 
Ad.9. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały (przetarg ograniczony). Temat również omówiony 
na Komisjach. Zastosujemy tryb przetargu ograniczonego ze względu na brak dostępu do 
drogi publicznej. Przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu - 13 „za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/254/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości. 
W głosowaniu nie wziął udziału radny Skalski. 
Ad.10. 
Uchwała dotyczy działki położonej pod starą i nową stacją trafo koło Urzędu Miejskiego w 
Rzgowie. Przewodniczący odczytał treść uchwały i wobec braku pytań przystąpił do 
głosowania. 
W głosowaniu -14 - „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/255/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości. 
Ad.11. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. W kwietniu przybędzie do nas delegacja z Ukrainy 
ze Storożyńca, uchwała związana jest ze współpracą naszej gminy z miastem Storożyniec na 
Ukrainie. 
W głosowaniu -14 - „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/256/2009 w sprawie współpracy Gminy 
Rzgów z miastem Storożyniec na Ukrainie. 
Ad.12. 
Zmiana w uchwale polega na zmianie sposobu publikacji uchwały na tryb ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
przystąpił do głosowania. 



 6 

W głosowaniu - 14- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/257/2009 w sprawie zmiany w uchwale nr 
XXXVII/252/2009 z 4 marca 2009r. 
Ad.13. 
Powołujemy na inkasenta opłaty targowej Panią Anetę Strycharską. Pytań nie było, 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 14- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/258/2009 w sprawie powołania inkasenta 
opłaty targowej. 
Ad.14. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i spytał radcę prawnego czy zasadne jest powierzenie 
wykonania uchwały zarówno Burmistrzowi jak i Kierownikowi GOPS w Rzgowie. 
Radca wyjaśnił, że jest to w tym przypadku zasadne. 
W głosowaniu - 14- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/259/2009 w sprawie upoważnienia 
Burmistrza Rzgowa do zawarcia porozumienia z Gminą Miejską Pabianice w 
przedmiocie zasad przyjęcia  mieszkańców Gminy Rzgów do Środowiskowego Domu 
Pomocy Społecznej dla Osób Przewlekle Chorych Psychicznie i Niepełnosprawnych 
Intelektualnie  przy Miejskim Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach. 
Ad.15. 
Modyfikujemy listę osób uprawnionych do występowania do Burmistrza Rzgowa z 
wnioskiem o nagrodę dla Dyrektora placówki oświatowej. Rezygnujemy z wizytatorów z 
Kuratorium Oświaty. 
W głosowaniu - 14- „za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/260/2009 w sprawie zmiany uchwały nr 
XXXVII/242/2009 w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania i wypłacania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę 
lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw oraz nagród nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę 
Rzgów. 
Ad.16. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Wprowadzono autopoprawkę polegającą na 
określeniu sposobu ogłoszenia jako „ogłoszenia w sposób zwyczajowo przyjęty”, a nie „w 
trybie określonym dla aktów prawa miejscowego”. Pytań nie było. 
W głosowaniu - 14- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XXVIII/261/2009 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 
Ad.17. 
O godz.13.30 na posiedzenie przybył radny Mateusz Kamiński i obrady kontynuowano 
w pełnym składzie rady. 
Informację nt realizacji programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami pozarządowymi 
w 2008r. przedstawiła Zastępca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska, zgodnie z 
załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. 
Ad.18. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Kierownik Elżbieta Solnica zgodnie z 
załącznikiem nr 5 do niniejszego protokołu. 
Radny Bagiński spytał o opinię Pani Solnicy odnośnie szczepionek dla dziewcząt przeciw 
rakowi szyjki macicy. 
Pani Kierownik Solnica tłumaczyła, że nie ma jeszcze pewności, czy ta szczepionka jest 
skuteczna w stu procentach. 
Przewodniczący spytał czy zwiększyła się liczba etatów biurowych w GPZ? 
Pani Kierownik wyjaśniła, że nie, ale jest przyjęta na zastępstwo osoba za panią przebywającą 
na urlopie wychowawczym. 
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Pani Solnica dodała, że napisała ogłoszenie, iż poszukuje dodatkowego lekarza do pracy o 
specjalności lekarza medycyny rodzinnej, ale nie ma odzewu. 
Ad.19. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Kierownik Joanna Zdanowicz zgodnie z 
załącznikiem nr  6 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący podziękował Pani Kierownik za obszerne sprawozdanie i zaproponował 
przesunięcie do punktu 20, dotychczasowego punktu 25 porządku, a więc sprawozdania 
Kierownika Domu Dziennego Pobytu. 
Na wniosek Przewodniczącego, rada zmieniła kolejność procedowania, według 
kolejności poniższej: 
Ad.25. 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Dziennego Pobytu w Rzgowie przedstawiła siostra 
Arleta Czyżak zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszego protokołu. 
Pytań do sprawozdania nie było. 
Po sprawozdaniu Przewodniczący zarządził 15-minutową przerwę. 
Po przerwie: 
Ad.20. 
Sprawozdanie z działalności przedstawiła Pani Pełnomocnik Burmistrza Agata Nawrocka 
zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszego protokołu. 
Ad.21. 
Sprawozdanie z działalności GOK przedstawił Dyrektor Bolesław Siutowicz zgodnie z 
załącznikiem nr 9 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Bednarczyk pytał co składa się na pozycję „inne dochody”. 
Dyrektor Siutowicz wyjaśnił w szczegółach źródła dochodów –były to min. wynajmy sali 
GOK na różne prezentacje, nagroda z Szydłowca, 15 tys. zł. z ubiegłego roku. 
Dyrektor poinformował przy okazji zebranych, iż z Narodowego Centrum Kultury GOK 
otrzymał dofinansowanie na rok 2009. 
Przewodniczący zaapelował o liczny udział działaczy samorządowych w uroczystości 3 maja, 
która w roku bieżącym odbywać się będzie w obecności naszych gości z Ukrainy. 
Ad.22. 
Sprawozdanie z działalności Biblioteki Gminnej przedstawiła Pani Kierownik Mirosława 
Olszewska zgodnie z załącznikiem nr  10 do niniejszego protokołu. 
Po tym punkcie na wniosek zainteresowanych przedstawiony przez Przewodniczącego, 
dokonano kolejnej zmiany kolejności punktów porządku obrad, zgodnie z poniższym: 
Ad.26. 
Sprawozdanie rzeczowo –finansowe Stowarzyszenia „Otwarte Serca” za rok 2008 przedstawił   
Pan Krzysztof Chrzanowski zgodnie z załącznikiem nr 11 do niniejszego protokołu. 
Ad.27. 
Sprawozdanie z działalności SP w Guzewie przedstawił Pan Dyrektor Tomasz Drabczyński 
zgodnie z załącznikiem nr  12 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności Gimnazjum przedstawił Wice-Dyrektor Pan Paweł Gajda 
zgodnie z załącznikiem nr  13 do niniejszego protokołu. 
Radny Bagiński spytał przy okazji czy księgowość szkół jest prowadzona przez jedną osobę? 
Pani Dyrektor Skalska wyjaśniła, że jest to jedna osoba, która obsługuje księgowo zarówno 
szkoły, jak i przedszkole. 
Radny Bagiński odniósł się krytycznie do faktu wykorzystania środków budżetowych na 
inwestycje w szkołach tylko w 60%. Radny podkreślił konieczność wykorzystania środków 
przez szkoły w 100% oraz dokonywania przeglądów przez fachowca. 
Pani Dyrektor podkreśliła, że przeglądy są dokonywane przez fachowców. 
Dyrektor Gajda odnosząc się do niewykorzystania środków wyjaśnił, że wykonawcy schodów 
poszukiwano 6 miesięcy, nie wszystko da się przewidzieć i zaplanować. 
Przewodniczący sprecyzował, iż radny Bagiński ma rację zwracając uwagę na to, że z jednej 
strony szkoły występują o środki na dach, a z drugiej strony nie wykorzystują wszystkich 
środków na inwestycje. 



 8 

Pani Burmistrz Pietrusińska przypomniała, że kilka lat temu podjęta została uchwała o 
powierzeniu obsługi księgowej placówek oświatowych ze Rzgowa jednemu zespołowi. 
Podkreśliła również, że wszystkie założenia inwestycyjne z roku 2008 zostały zrealizowane, 
ale pozostały pewne zaoszczędzone środki. Naprawa dachu na gimnazjum rozpoznana jest 
dogłębnie przez dwóch fachowców, a naprawa pionów kanalizacyjnych będzie realizowana w 
roku bieżącym. 
Radny Bagiński zauważył, że pieniądze zostały przez Radę przydzielone na „usługi 
remontowe”, bez wnikania w szczegóły i na co pójdą te środki, więc trzeba je było 
wykorzystać np. na naprawę dachu. 
Pani Dyrektor Skalska tłumaczyła, że każdy Dyrektor dysponuje środkami jemu przyznanymi 
we własnym zakresie, a rzeczywiście nie wszystko da się przewidzieć w pełnym zakresie. 
 
Przewodniczący spytał następnie czy Gimnazjum mieści się w swoim budynku? 
Dyrektor Gajda wyjaśnił, że Gimnazjum dzieli dwie pracownie ze SP w Rzgowie, co nie jest 
sytuacją komfortową, więc dodatkowo dwie sale lekcyjne ułatwiłyby prace wszystkim. 
 
Pani Dyrektor Skalska dopowiedziała, iż nadchodzące zmiany programowe wymuszą na nas 
pewne nowe rozwiązania choćby w wyposażeniu sal i powinniśmy rozdzielić pracownie 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum. 
Sprawozdanie z działalności SP w Kalinie przedstawiła Pani Dyrektor Teresa Głąb zgodnie z 
załącznikiem nr 14 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie z działalności SP w Rzgowie przedstawiła Pani Dyrektor Skalska zgodnie z 
załącznikiem nr 15 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący spytał na jakim etapie jest zakup autokaru dla dzieci na dowożenie do szkół? 
Burmistrz wyjaśnił, że w granicach 450 tys. zł. będzie nas kosztował ten autokar, Burmistrz 
zaproponuje Radzie zakup tego autobusu z nadwyżki budżetowej. 
Radny Bagiński przypomniał, że wkrótce rozpoczynamy budowę Hali Sportowej, więc uczula 
Dyrekcję szkół i Kierownika Snelewskiego aby plac budowy został bardzo szczelnie 
ogrodzony. 
Sprawozdanie z działalności Przedszkola w Rzgowie przedstawiła Pani Kierownik Mariola 
Mikołajczyk zgodnie z załącznikiem nr 16 do niniejszego protokołu. 
W imieniu dyrektorów szkół Pani Dyrektor Skalska podziękowała radnym za przyznanie 
dodatkowych godzin dla szkół, co przekłada się z kolei na dobre wyniki naszych 
podopiecznych w nauce. 
Ad.24. 
Sprawozdanie z działalności Klubu LUKS „Sokół” przedstawiła Pani Grażyna Żabka zgodnie 
z załącznikiem nr 17 do niniejszego protokołu. 
Ad.23. 
Sprawozdanie z działalności „Zawiszy” przedstawił Prezes Bogdan Papuga zgodnie z 
załącznikiem nr 18 do niniejszego protokołu. 
Radny Bagiński spytał czy jest już opracowana koncepcja zagospodarowania  Stadionu 
im.H.Śmiechowicza w Rzgowie. 
Burmistrz wyjaśnił, że na spotkaniu w gronie Zarządu „Zawiszy” taka koncepcja została 
opracowana. Podjęto decyzję o zbudowaniu w przyszłości nowego budynku oraz budynku od 
strony Pana Ziółkowskiego. Stary budynek nadaje się do eksploatacji, ale nie warto już w 
niego inwestować. Będzie zbudowana bieżnia treningowa oraz powiększona płyta stadionu, 
dalszy teren zostanie wykorzystany na parkingi oraz dwa korty tenisowe kryte tzw. balonem, 
dwa korty na siatkówkę –w tym jeden plażową. Będzie też kort rowerowy, w części 
wykorzystywany zima na lodowisko. Na koncepcję nie wydaliśmy pieniędzy, gdyż doszliśmy 
do wniosku, że na tym etapie nie ma takiej konieczności –wystarczą na razie wewnętrzne 
uzgodnienia. 
Przewodniczący spytał jak teraz wygląda sytuacja w czwartej lidze.  
Prezes Papuga –mamy dwa punkty straty do 4 drużyny, jesteśmy na szóstym miejscu 
Ad.28. 



 9 

Sprawozdanie z działalności GZWiK w Rzgowie przedstawił Kierownik Konrad Kobus 
zgodnie z załącznikiem nr 19 do niniejszego protokołu. 
Radny Bagiński spytał: 
Skąd bierze się różnica kwot w zestawieniem odbioru i zrzutu ścieków? 
Czy jest zasadne dotowanie GZWiK, skoro oszczędności GZWiK z roku 2008 wyniosły 160 
tys. zł. 
Czy były robione badania jakości wody –jeżeli jest kamień w sieci i my go spożywamy czy 
jesteśmy zatem zmuszeni instalować w gospodarstwach domowych zmiękczacze wody? 
Jakie są wnioski z analizy gospodarki wodno-ściekowej w gminie? 
Czy będą wykonane trójniki podczas wymiany wodociągu dla potrzeb Gminy Rzgów? 
Kierownik Kobus –odnośnie wpływów netto ze sprzedaży wody i odbioru ścieków jest to 
zestawienie pomocnicze Księgowego w GZWiK –dwóch inkasentów plus „komputer” (czyli 
wystawianie faktur przez komputer). Chcielibyśmy zrezygnować zupełnie z kwitariuszy i 
przejść zupełnie na system komputerowy. Odnośnie badań jakości wody było ich 18, w tym 6 
zleconych przez nas. Opierając się na opinii Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej, 
woda nadaje się do spożycia. Aby jednak wypłukać kamień na samym Rzgowie, trwało ono 
przy wykorzystaniu dwóch pracowników dwa tygodnie i było to płukanie w zasadzie jedynie 
w 50%. Nie jest to woda destylowana, więc posiada związki mineralne, które podczas 
gotowania się odkładają. W kwestii dotacji –zakład budżetowy gminy to specyficzna 
instytucja. Zgodnie z ustawą o rachunkowości zakład budżetowy ma rozliczyć dotację do 
miesiąca stycznia. Została ona wykorzystana w stu procentach. Według mnie dotacja gminna 
jest w zasadzie dopłatą do wody dla mieszkańców –do października GZWiK jest na minusie, 
więc bez dotacji nie miałby szans funkcjonować. Z powodu suchego lata wpływy do Zakładu 
w miesiącach letnich i jesiennych były bardzo wysokie, ale nie do przewidzenia. Może się 
jednak okazać, że któregoś roku nadwyżki nie będzie. Tegoroczną nadwyżkę do 15 kwietnia 
ZWiK przekazuje do Urzędu. Różnica między ściekami wynika z tego, że do kanalizacji 
deszczowej dostają się wody deszczowe, niektórzy celowo spuszczają wody deszczowe do 
ścieków, ostatnio do kanalizacji został spuszczony olej technologiczny, co spowodowało 
zakłócenia w pracy oczyszczalni ścieków. Poinformowana została o tym Prokuratura, 
pracownicy zakładu znaleźli sprawcę. Olej ten został zrzucony również do jednej ze studni 
głębinowych, na szczęście oddalonych od naszych ujęć wody. Odnośnie wód deszczowych –
będziemy to wyłapywać, będziemy montować przepływomierze. Również makro dokonało a 
zrzutu wody deszczowej do naszych studzienek. Prowadzimy też postępowania 
administracyjne odnośnie zgłoszeń o rzekomo źle działających licznikach wodomierzowych. 
Kierownik chciałby na jednej z sesji lub komisji omówić jakość wody na sieciach i straty na 
sieciach. 
Pani Pietrusińska pytała czy zostanie przeprowadzona analiza jakości wody tylko dla 
Rzgowa, czy i wody przesyłanej przez GZWiK łódzki Starowej Górre i Starej Gadce? 
Kierownik Kobus –Obowiązek badania jakości wody należy do dostawcy, a więc w drugim 
przypadku do łódzkiego ZWiK-u. 
Radny Owczarek zauważył, że w wodzie jest też dużo żelaza i śmieci, o czym świadczy 
choćby szybkie zużywanie się kranów kulistych. Spytał przy okazji jaka woda jest oddawana 
do analizy. 
Kierownik Kobus odparł, że do analizy zawozi się wodę z ujęć na hydroforni, a Sanepid z 
ujęć z kranów mieszkańców. Kierownik przyznał, że sieć w Kalinku wymaga jak najszybszej 
wymiany, sieć jest za płytko położona, nie ma możliwości przepłukiwania, często się coś 
urywa. Ta sieć cechuje się największą awaryjnością. 
Na kolejne pytanie radnego Babińskiego odparł Burmistrz Jan Mielczarek. 
Koszt koncepcji wyniósł 11 tys.zł. –wnioski końcowe –nie można w strategii zaopatrzenia 
gminy w wodę oprzeć się tylko na łódzkim ZWiK-u, musimy nadal utrzymywać nasze sieci. 
May okazję wykorzystać wodę ze ZWiK-u, więc trójniki muszą zostać założone. Otrzymałem 
pismo z prośbą o wskazanie lokalizacji trójników –wysłałem to do ZWiK-u, Szefa Spółki, 
Kierownika Ośrodka w Kalinku, dalszej korespondencji nie otrzymałem, więc nie mam 
jeszcze wiedzy, czy będziemy musieli ponieść jakieś koszty. 
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Kierownik Kobus poinformował również zebranych, iż po aferze w łódzkim ZWiK-u 
wystąpił problem z odbiorem ścieków ze Starowej Góry do Łodzi. Narażam się na duże 
ryzyko, ale dopuściłem 20 m³ ścieków na dobę do naszej oczyszczalni. Problem polega na 
tym, że nasza oczyszczalnia może przyjąć 100 m³, ale może dojść do sytuacji, że ludzie ze 
Starowej Góry nie będą mieli co zrobić ze ściekami. 
Burmistrz dodał, że odbył spotkanie w poruszonym temacie z Panem Fidrysiakiem –nastąpił 
czas rozbudowy oczyszczalni ścieków, musimy pomyśleć o kolejnym bloku oczyszczalni. W 
roku 2011 lub 2012 musimy pomyśleć o rozbudowie oczyszczalni. Musimy czuwać aby pod 
szyldem ścieków ze Starowej Góry nie dowożono do naszej oczyszczalni ścieków z innych 
terenów. 
Przewodniczący spytał czy żaden przewoźnik z naszej gminy nie ma szans na zrzut ścieków 
w Łodzi? 
Kierownik Kobus wyjaśnił, że Pan Szczepaniak stara się o stosowne pozwolenia w Łodzi, ale 
to potrwa. Sam monitoring ni zabezpieczy nas przed ryzykiem zrzucania ścieków do naszej 
kanalizacji, więc jest to realne zagrożenie. 
Przewodniczący wnioskował o interwencję Urzędu Miejskiego w Łodzi w sprawie ścieków ze 
Starwoej Góry. 
Burmistrz odparł, że będzie prosił aby przyspieszono odbiór naszych ścieków, ale to zależy 
od decyzji naszych sąsiadów. 
Przewodniczący wyraził obawę o jakość wody w kontekście poprzednich rozmów i prosił o 
interwencję w tej sprawie również Kierownika ZWiK. 
Wodociąg biegnący z Grodziska znajdujący się teraz pod rowem będzie pod chodnikiem lub 
drogą, więc musi zostać wymieniony na rurociąg PE, zwłaszcza, że będzie on przebiegać pod 
trasą szybkiego ruchu. Musimy przygotować na to pieniądze i wykorzystać poszerzenie drogi 
również do wymiany wodociągu. Przewodniczący poprosił o dopilnowanie sprawy przez 
Pana Małeckiego, Kobusa oraz pana Burmistrza. 
Kierownik Małecki przypomniał, że na etapie uzgodnień projektowych było to już 
wskazywane, więc inwestor raczej to przewidział. 
Przewodniczący poprosił o sprawdzenie tematu. 
Ad.29. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Gąsiorek 
zgodnie z załącznikiem nr 20 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Gąsiorek odczytał 
następnie protokół z kontroli realizacji zaleceń i wniosków Komisji Rewizyjnej z roku 2008, 
zgodnie z załącznikiem nr 21 do niniejszego protokołu. 
Kierownik Cieślik odniósł się do części protokołu dotyczącego zwrócenia mu uwagi, iż 
zlecenie realizacji konserwacji rowów podlega prawu zamówień publicznych. 
Zagadnienie wyjaśnił po krótce radca Andrzej Gensler, po naradzie radcowie prawni wydadzą 
stosowną opinię prawną. 
Radny Bagiński wnioskował aby na przyszłość Komisja Rewizyjna formułowała swoje 
wnioski i zalecenia do realizacji w uzgodnionym terminie. 
Ad.30. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu przedstawił Burmistrz Jan Mielczarek. Planowane 
dochody, dochody wykonaliśmy w 106%. Główne źródła dochodów to podatek od 
nieruchomości (31% dochodów) – w tym miejscu Burmistrz zwrócił uwagę, że tylko dobre 
planowanie i walka o firmy daje nam takie zyski, bo tylko firmy płacą 18 zł. stawki za metr 
powierzchni. Dlatego uważać musimy przeznaczając ziemię w planach –czy pod usługi czy 
pod budownictwo, strategia w planowaniu przestrzennym jest bardzo ważna. Grunty 
budowlane i działki nie dają nam bowiem zysku. Subwencja z budżetu państwa (12%). 
Udziały w podatku od osób fizycznych (20%) – tu również ważne jest aby ludzie mieszkając 
na naszym terenie byli u nas również zameldowani. Wydatki planowaliśmy 30 391 000 zł. 
27 079 000 zł. Wykonanie jest tutaj w 80%. Zaoszczędziliśmy w środkach na pracowników 
interwencyjnych, na oświacie i wysypisku. W kwestii wydatków inwestycyjnych -36% 
uzysku poszło na inwestycje, mimo, że nie pozyskaliśmy środków unijnych. Łączna 
nadwyżka wynosi 4 458 000 zł. Część kwoty pójdzie jednak na uporządkowanie Rzgowa, 
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zwłaszcza terenu wokół Urzędu. Po Świętach przystępujemy do rozbiórki stacji 
transformatorowej. Poczynię też pokojowe kroki na szczeblu wojewódzkim aby rozebrać 
starą strażnicę koło Urzędu. Myślę, że sprawa skończy się sukcesem podobnie jak z 
przedłużeniem linii „50”. Po świętach prześlę radnym propozycję podziału nadwyżki 
budżetowej. 
Odnośnie inwestycji, tylko dwie inwestycje nie zostały wykonane –w nadwyżkę przeszedł 
parking w Rzgowie i oświetlenie w ul.Nowej w Starowej Górze –projekt zrobił ŁZE, więc nie 
ma sensu abyśmy robili również projekt. Wykonaliśmy łącznie 3 318 metrów dróg w gminie. 
Chodniki 3 004 metry –Prawda, Grodzisko, Rzgów, Gospodarz, Babich. Zbudowaliśmy 1 928 
mb. kanalizacji i 1944 mb. kanalizacji. Oświetlenie: w Gospodarzu, parking w Rzgowie –I 
etap, nowa nawierzchnia na Stadionie, winda w GPZ w Rzgowie za 240 tys. zł., 
zakończyliśmy rozbudowę Urzędu Miejskiego w Rzgowie. Poszliśmy w jakość i oceny 
naszych gości potwierdzają, że nasza decyzja była słuszna, a budynek jest reprezentacyjny i 
może budzić zazdrość innych gmin. W kwestii wydatków niewygasających z 2007 roku (11 
pozycji) –wszystkie tytuły zostały wykonane (Burmistrz odczytał tytuły).  
Ad.31. 
a)projekt uchwały otrzymali wszyscy radni w terminie przewidzianym statutem 
b) Przewodniczący odczytał opinię RIO nt sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2008 –
opinia pozytywna. Opinia ta stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
c) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Gąsiorek odczytał protokół z kontroli 
wykonania budżetu za rok 2008, zgodnie z załącznikiem nr 23 do niniejszego protokołu; 
d) Przewodniczący Gąsiorek odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Rzgowa, zgodnie z załącznikiem nr 24 do niniejszego protokołu, 
Przewodniczący Bartoszewski odczytał następnie uchwałę RIO w przedmiocie wniosku 
Komisji Rewizyjnej, stanowiącej załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
e)debata absolutoryjna 
Radny Bagiński spytał czy w budżecie z roku 2009 są ujęte roszczenia odnośnie wykonawcy 
Urzędu z tytułu niewłaściwego i nieterminowego wykonania robót? 
Burmistrz -29 kwietnia wyznaczone jest kolejne posiedzenie w sądzie, toczy się postępowanie 
sądowe, staramy się na drodze ugody przeprowadzić rozliczenia finansowe. Nie dopłaciliśmy 
kwoty około 140 tysięcy, prac dodatkowych jest na kwotę 290 tys. zł., a kara na rzecz 
Improfeksu 109 tys. zł. plus opłaty za wodę. 
Radca Gensler dodał, że jeżeli ugody nie da się osiągnąć, zostaną powołani biegli i sprawa 
będzie najprawdopodobniej toczyła się jakiś rok. 
Mecenas Gensler przypomniał, że dla uzyskania absolutorium potrzeba u nas 8 głosów za, 
czyli bezwzględnej większości ustawowego składu Rady. 
f) Przewodniczący przystąpił do głosowania 
W głosowaniu  13-„za”, 2 -„przeciw”,0 -„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały XXXVIII/262/2009 w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu za rok 2008 i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzgowa. 
 
Burmistrz przyjął gratulacje Przewodniczącego złożone w imieniu własnym i całej Rady, 
następnie podziękował Radzie oraz swoim współpracownikom za wsparcie. Było to 19 
absolutroium Burmistrza. 
Burmistrz podkreślił też doskonałą pracę i współpracę z Panią Skarbnik, wróżąc jej duże 
sukcesy zawodowe. 
Podobnie Zastępca Burmistrza Pani Pietrusińska podziękowała za współpracę i przychylność 
Rady, również za krytyczne opinie radnych oraz komplementowała pracę Pani Skarbnik Anny 
Skórniewskiej. 
Ad.32. 
Nowych interpelacji brak. 
Ad.33. 
Pan Jan Salski, gość na sesji, pogratulował wyniku głosowania absolutoryjnego. Spytał o 
program „Orlik” i wnioskował o skorzystanie z programu w roku przyszłym. Złożył też 
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wniosek o połatanie dziur na drogach gminnych. Pan Salski skrytykował sposób łatania dziur 
przez służby gminne - pozostają garby na drodze. 
Sołtys Zimoń odczytał następnie stanowisko rady sołeckiej z Kalinka w temacie ferm 
wiatrowych –mieszkańcy proszą o rozmowy z udziałem radców prawnych, Burmistrza i 
Przewodniczącego. 
Sołtys Zawistowska –na wniosek Pana Jarosława Mirzejewskiego Rada Sołecka Gospodarza 
została zobowiązana do wystąpienia do Rady z wnioskiem o nadanie nazwy ulicy –Rada 
Sołecka proponuje nazwę „Krótka” (ulica położona jest prostopadle do ul.Młyńskiej i 
Łanowej). 
Radny Piekarski zgłosił sprawę ulicy Piaskowej, krytykując jakość położonego asfaltu. Pytał 
też czy w ramach poprawek będą wykonywane łaty? 
Pan Salski wyraził opinię, że stan modernizowanych dróg to „katastrofa”. 
Przewodniczący wnioskował o zmianę organizacji ruchu na ul.Piaskowej na jednokierunkową 
od ulicy Centralnej. 
Kierownik Snelewski odparł, że w momencie odbioru ul.Piaskowa nie była katastrofą, jeżeli 
są usterki, wykonawca będzie robił poprawki polegające nie na łataniu dziur, ale na położeniu 
dywanika. Jutro pojedziemy przyjrzeć się tej ulicy. 
Burmistrz dodał, że już w momencie podejmowania decyzji o inwestycji musimy przeznaczać 
konkretne kwoty na drogi –inaczej robimy drogi tylko po to aby się nie kurzyło a inaczej w 
technologii prawidłowej – podbudowa, warstwa klinująca, wyrównywująca i ścieralna i 
dywanik. Cena jest jednak inna. Przeznaczając mniejsze środki musimy liczyć się z tym, że 
asfalt będzie się wykruszać. Celowo wykorzystujemy gorsze technologie, ludzie wnioskują o 
dywanik tylko taki aby się nie kurzyło. Mamy jeszcze 45 ulic do zrobienia, a stać nas na dwie 
ulice rocznie. 
Przewodniczący spytał na jakim etapie są decyzje środowiskowe na drogi przeznaczone do 
modernizacji? 
Burmistrz –na drogi zbiorcze decyzja środowiskowa jest już uprawomocniona, na kanalizację 
w Starowej Górze i Starej Gadce zostanie wydana 25 kwietnia, na budowę Hali Sportowej za 
1,5 miesiąca. Trzy decyzje środowiskowe na drogę w Kalinie, Kalinku i Grodzisku są w 
początkowej fazie realizacji. Pójdziemy w kierunku Schetynówek na drogi w Starowej Górze 
aby kontynuować modernizację ulicy Centralnej aż do Konstantyny. W kwestii dróg  
Burmistrz zaproponował odpuszczenie chodników a przeznaczenie większych środków na 
asfalty. 
Kierownik Małecki – firmę łatającą dziury w technologii recyklingu wpuściliśmy na prośbę 
Pana Salskiego w pierwszej kolejności na ul.Glinianą. Łatanie dziur na zimno kosztuje firmę 
8 tysięcy, a poprzez firmę zewnętrzną -80 tysięcy. Z technologii tej nie zrezygnujemy, 
ponieważ odpowiadamy za przejezdność dróg gminnych. Duże firmy nie przyjdą na teren 
naszej gminy, gdyż takie firmy mają wielkie zlecenia i nie możemy na nie czekać do lipca. 
Płacimy za to co firma zrobi, a odbiór odbywa się przy udziale pracowników Urzędu i 
ekspertów. 
Ad.34. 
Komunikatów brak. 
Ad.35. 
 
O godz. 19.30  - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


